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Přepis:

Je mi ctí, že tu dnes mohu hovořit o tom, co považuji za nejdůležitější
téma naší doby. Název mé přednášky „Transhumanismus: konečný cíl”
pravděpodobně prozrazuje můj pohled na věc. Nebudu se zabývat
technickými aspekty transhumanismu, ačkoli se domnívám, že jedním
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z problémů, s nimiž se potýkáme, pokud jde o veřejné chápání této
záležitosti, je to, že zahrnuje tak širokou škálu věcí. A některé z nich
jsme už viděli… od genetického inženýrství, technologie implantátů,
umělé inteligence, nanotechnologie až po kybernetické protézy.

Ačkoli všechny tyto věci spadají pod nálepku transhumanismu, je třeba
rozlišovat mezi technologií, která se snaží pomáhat lidem s postižením,
aby znovu získali normální kvalitu života, a technologií, která se nás
snaží zcela změnit. Ve své dnešní přednášce se zaměřím na konečný
cíl transhumanistů, který Ray Kurtzweil, jeden z vůdců tohoto hnutí,
označil jako singularitu. Ve své knize nazvané „Singularita je blízko: až
lidé překonají biologii” píše: po singularitě nebude existovat rozdíl mezi
člověkem a strojem ani mezi fyzickou a virtuální realitou.

Je velmi důležité pochopit, že transhumanismus je pouze přechodným
stadiem mezi humanismem a posthumanismem. Nenechte se mýlit,
konečným cílem je vymýtit lidstvo, jak ho známe. Jakmile pochopíte
konečný cíl, bude mnohem snazší podívat se zpět a identifikovat
psychologické podmiňování, biologické manipulace, kulturní grooming
a vzdělávací přípravu, kterým jsme byli po desetiletí vystaveni v rámci
příprav, abychom přijali posthumanistickou budoucnost.

K tomu, aby inteligentní druh, jako je ten náš, souhlasil s vlastním
zánikem, je zapotřebí hodně fyzického a psychického týrání. Většina,
ne-li vše, co se za posledních 60 let překonalo, bylo navrženo tak,
abychom se přiblížili k přijetí takové dystopické reality.

Ať to chcete přijmout, nebo ne, žijeme v hyperkontrolovaném matrixu,
kde je naše vnímání reality pečlivě plánováno, řízeno a prováděno s
cílem ovládnout nás a nasměrovat jakýmkoli směrem, který si přejí, a
tím směrem je postlidský svět. K tomu nejprve potřebovali všemi
možnými prostředky destabilizovat, dehumanizovat a demoralizovat
lidstvo. Zničení nukleární rodiny, děti jsou indoktrinovány státem,
potraty, vymýcení Boha a duchovna ze vzdělání, život v megaměstech
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a daleko od přírody, toxické potraviny, vzduch a voda, sociální média
nahrazující skutečné lidské vztahy a interakce, uměle vyvolaná finanční
krize a daně, nekonečné války a masová migrace, stres a úzkost,
deprese, drogy a alkohol.

Neustálé šíření strachu, morální relativismus jako nové náboženství a
mohla bych pokračovat dál o tom, jak bylo lidstvo ovlivněno a
donuceno vzdálit se od všech věcí, které nám dávají sílu, bezpečí, účel
a smysl. Slabá, nemorální, odloučená, nevědomá a nezdravá populace
je snadným cílem pro další fázi, vytvoření celé generace androgynních
bytostí. Mužnost je napadána psychologicky, kulturně i biologicky.

Ženy jsou ve sportu, zábavě a politice nahrazovány muži, kteří
předstírají, že jsou ženami, a dětem je ve škole vštěpováno, že pohlaví
je volba. Transgenderové hnutí není hnutím zdola. Vychází shora.
Nemá nic společného se svobodou projevu, sexualitou nebo
občanskými právy. Je to zlá psychologická operace s jasnou agendou
přiblížit nás transhumanismu tím, že nás donutí zpochybnit
nejzákladnější pojem lidské identity – naše pohlaví.

Pokud nevíte, kdo jste, pokud se již identifikujete jako hybrid mezi
mužem a ženou, snadno se necháte přesvědčit, abyste se stali
hybridem mezi člověkem a strojem. Genderová ideologie je dva plus
dva rovná se pět z dystopického románu 1984 George Orwella. Je to
poslední zkouška, která ukáže, zda budeme následovat nejabsurdnější
stranickou linii směřující k našemu vlastnímu zániku. Ale dva plus dva
se rovná čtyři. A nic na tom nezmění ani to, jak se rozhodnete oblékat,
jak si budete říkat nebo jak změníte svou postavu.

Smutnou skutečností však je, že v procesu manipulace, který nás má
přiblížit postlidské budoucnosti, psychicky i fyzicky poškozují stále větší
počet dětí a mladých lidí. A je to stále horší, to je třeba zastavit.
Pochopení filozofie a ideologie, která stojí za transhumanistickým
hnutím, je zásadní, pokud chceme jako druh učinit správná rozhodnutí.
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Transhumanismus stojí na předpokladu, že neexistuje žádný bůh, že
neexistuje žádná duchovní sféra a že nemáme žádnou duši. Cítí se
někdo v této místnosti jako bytost bez duše? Je to nejmaterialističtější
a orwellovské chápání toho, kdo jsme. A podle mého názoru je to
nejvíce redukcionistické a upřímně řečeno urážlivé pojetí lidství. Po
desetiletí jsme byli připravováni a vychováváni k tomu, abychom přijali
představu, že bez technologických vylepšení nepřežijeme budoucnost,
ale naopak zastaráme.

Juval Noach Harari odvádí skvělou práci v přesvědčování všech, že se
tváří v tvář světu řízenému umělou inteligencí staneme, jak on říká,
zbytečnou třídou, že jsme pouhá hackovatelná zvířata, omezená
vlastní biologií. Pravda je však velmi, velmi odlišná. Nechtějí nás měnit,
protože jsme chybní, slabí a omezení. Chtějí nás změnit, protože
nejsme ani jedno z toho. A je stále obtížnější ovládat miliardy
vynalézavých, odolných a kreativních lidí, kterými jsme.

Ne nadarmo se tomu říká umělá inteligence. A to proto, že je umělá.
Není to skutečná inteligence, skutečná inteligence vyžaduje vědomí,
které stroje nikdy mít nebudou. A vůbec, kdo řekl, že chceme splynout
se stroji, proč bychom měli dovolit nějakým megalomanským nerdům a
technologickým miliardářům, aby nám diktovali naši budoucnost?

Myslím, že většina lidí chce jen mít možnost žít klidný život ve zdravém
prostředí, kde si mohou plnit své sny. Technologie nám musí sloužit, ne
nás nahrazovat nebo ničit. Dejte nám energii zdarma a svět se
okamžitě promění. Dejte nám výživné potraviny, čistý vzduch a vodu a
nemoci budou vymýceny. Umožněte nám žít v humánním systému
namísto na daňové farmě a uvidíte, jak se deprese úzkost a stres
rozptýlí. Využívejme technologie k tomu, abychom žili humánněji, ne k
tomu, aby se lidé stali minulostí.
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Nejvíce si ceníme věcí, které nelze napodobit stroji. Empatie, soucit,
odvaha, intuice, představivost, vášeň, láska, všechny věci, které nás
činí jedinečnými. Jsme nejsofistikovanější bytosti na této planetě a
možná i ve vesmíru. Naše tělo je samo o sobě vesmírem, který jsme
ještě plně neobjevili. A náš mozek je nejsložitějším kognitivním kusem
biologické mašinérie na světě. Jen pro představu o výkonu našeho
mozku – v roce 2013 se spojily týmy vědců z Japonska a Německa,
aby společně simulovaly jednu sekundu činnosti lidského mozku.

Vytvořili umělou neuronovou síť složenou z 1,73 miliard nervových
buněk propojených 10,4 biliony synapsí. Zní to velmi působivě, ale ve
skutečnosti je to jen zlomek nervových buněk každého člověka. Vědci
se domnívají, že každý z nás v sobě nese 80 až 100 miliard nervových
buněk, což je asi tolik, kolik je hvězd v Mléčné dráze.

Vědci ve skutečnosti nebyli schopni simulovat činnost lidského mozku v
reálném čase, a trvalo 40 minut s kombinovaným svalem 82 944
procesů získat pouhou jednu sekundu procesu, který se odehrává v
mozku, ale oni chtějí, abyste si mysleli, že jste k ničemu. Nechtějí vás
udělat lepšími. Nechtějí z vás udělat nadčlověka. Konečným cílem je
udělat z vás naprosto ovladatelný kus stroje. Další věc v rámci
internetu věcí. Jak při mnoha příležitostech řekl Klaus Schwab, čtvrtá
průmyslová revoluce nezmění svět, ale změní vás.

Budou vás lákat sliby nesmrtelnosti, ale je to digitální nesmrtelnost.
Budou se vás snažit přesvědčit o životě bez nemocí a utrpení, ale tím,
že vás odpojí od přirozené sítě života a připojí vás k síti. A budou
mluvit o tom, že se stanete bohy. Ama Deus, dle slov pana Harariho.
No, jednou jsme do toho jablka kousli a padli jsme. A od té doby
padáme.

Ale myslím, že teď máme šanci se vykoupit, teď máme šanci změnit
svou cestu, abychom pochopili svou hloupost, abychom viděli, kde
jsme udělali chybu, šanci jít správným směrem, s uznáním, s pokorou,
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s odvahou, s pravdou, s vírou a s láskou. Nevyužívejme tuto šanci k
tomu, abychom se proměnili v něco jiného, ale abychom se stali tou
nejlepší verzí sebe sama. Nejsme tu proto, abychom se stali Bohem.
Jsme tu proto, aby Bůh prožíval život skrze nás. Děkuji vám.

Překlad: David Formánek

 
 


